
 
Jegyzıkönyv 

 
Készült Baté Önkormányzat Képviselı-testületének 2010. június 30-án tartott képviselı-
testületi ülésérıl. 
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernı- polgármester 
                       Fonai Jenı- alpolgármester 
                       Bızsöny András 
                       Gobányi Sándor 
                       Szijártó Józsefné 
                       Tombor János 
                       Wittmann Dezsı- képviselık 
                       Horváth Ernı- CKÖ elnöke 
                       Patakiné Kercsó Szilvia- körjegyzı 
 
Hiányzik: Bankics Krisztián-képviselı 
 

- Zsalakó Ernı- polgármester köszönti a testületi tagokat, megállapítja, hogy a testület 
határozatképes, mivel 8 fı képviselıbıl 7 fı jelen van. Ismerteti a napirendi pontokat 
és megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs, a testület az alábbi 
napirendeket tárgyalja. 

 
Napirendek: 
 

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 
      Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 
2. Köztemetıkr ıl készült tervrıl 

Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 

3. Kaposvári Hulladékgazdálkodási Társulás-díjpolitikáról  
Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 

4. Támogatási rendeletrıl 
Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia- körjegyzı 
 

5. Beiskolázási támogatásokról 
Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 

6. Szociális ügyek- zárt ülésen 
Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 
Napirendek tárgyalása:  

 
 

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 
      Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester Egyéb tájékoztatások:  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester az írásos elıterjesztéshez az alábbi kiegészítéseket teszi: 
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a) A mozgóboltok ellenırzése folyamatos, elmentek a megkeresések a 
szakhatóságok felé. 

b) A Tőzoltó-közben lévı árokról a tulajdonos azt írta az önkormányzatnak, hogy 
véleménye szerint az árok   elszikkasztja a vizet, a Közlekedési Hatóságnál van 
az ügy továbbra is. 

d) A Teleház 2010. június 15-tıl 8 órában mőködik 2010. augusztus 31-ig. Még 
további játékok beszerzése szükséges. Ezt az elızı ülésen tárgyalták, ez 
alapján történt a végrehajtás. Kéri elfogadni.  

 
 Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  

 
 80/2010./VI.30./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Teleház nyitvatartási idejét 2010. június 
15-tıl -  2010. augusztus 31-e között 8 órára módosítja, ezen idıszak alatt  12.00 -
20.00 óráig tart nyitva.  
 
Határidı. Azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
  

- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja még, hogy az elmúlt  ülés óta Fonó községben 
volt egy  falufórum, ahol az ivóvízminıség-javítási programról kapott tájékoztatást a 
lakosság, közte arról is, hogy esetleg Batéval közösen adnának be egy pályázatot. A 
fórumra, se a batéi polgármester, se a körjegyzı nem volt hivatalos.  Tudomása szerint 
az lett az eredménye a fórumnak, hogy kérték a fonói polgármestert, hogy keresse meg 
az ügyben a batéi polgármestert, ez a mai napig nem történt meg.  Kéri a körjegyzıt, 
hogy tájékoztassa a testületet a továbbiakról. 

  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı- elmondja, hogy Fonóban július 23-án egy 

rendkívüli testületi ülésen döntött a testület, arról,  hogy nem Batéval közösen, de 
beadja a pályázatát az ivóvízminıség-javító programban, és Tamási gesztorságával 
megalakult Társuláshoz csatlakozik. Az ivóvízben a falu az önállóságát nem kívánta 
feladni, azzal, hogy Batéval ad be pályázatot és ott helyben nem történik semminemő 
fejlesztés.    

 
c)   - Zsalakó Ernı-polgármester az Esély és a Taszári Körjegyzıség közötti gazdasági 
Munkamegosztási Megállapodást kéri jóváhagyni.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú  szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
81/2010./VI.30./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az Esély Alapszolgáltatási Központ és a Taszár-
Kaposhomok-Sántos községek Körjegyzısége közötti munkamegosztási megállapodást 
jóváhagyja a határozat mellékletében foglaltak szerint.  
 
Határidı: azonnal 
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Felelıs: polgármester 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy a  falunap szervezése folyamatban van. 
-  Az akadálymentesítési  beruházás   elkészült a hivatalban. Az önerıbıl vállalt II. 

ütem,  a nagyterem felújítása várhatóan július végére elkészül. A hátsó bejárat elé 
kerül a régi nagy portál ajtó. A vállalkozó megfelelıen végzi a munkát, a  határidıt 
betartotta, jó választás volt.  

- Az elmúlt ülésen hozott döntés értelmében tájékoztatja a testületi tagokat, hogy 
várhatóan a jövı hét elején a temetıi dombon állni fog a kereszt, az alpolgármester 
egyetértésével.   

 
- Gobányi Sándor: Az elızı idıszakban kiosztott segélycsomag kiosztásával 

kapcsolatosan  kíván hozzászólni. Az  1500 Ft-os tartós élelmiszersegély ez jó hír volt, 
de akik sajnos ebbıl nem részesültek, náluk nagy  visszhang volt a faluban. Ez 
váratlanul érte a falu lakosságát, mivel  sokan nem részesültek belıle. Várhatóan lesz 
még  ilyen, ha megismétlıdik, akkor jobban oda kell figyelni a kiosztásra, hogy mi 
alapján és ki kapja. Úgy érzi, hogy felelıssége van itt az önkormányzatnak is, mivel 
véleménye szerint az akció vezénylése az önkormányzat feladata. Elızetesen errıl a 
következıkben a  lakosságot  tájékoztatni kell.  

 
- Zsalakó Ernı- polgármester: ez valóban  felelısséggel jár, több mint 200 név szerepelt 

a listán elıször, késıbb szőkítettek sajnos a listán. Nem tudtak a szervezık annyi 
csomagot biztosítani, amennyire szükség lett volna. A csomagot nem az önkormányzat 
adta, csak ı osztotta ki, megadott elvek alapján, az  Esély és a szociális elıadó 
közremőködésével. Sokan sérelmezték, hogy nem kaptak csomagot. Sajnos kívülrıl 
nem lehet tudni, hogy kinek mennyi a nyugdíja, pedig az életkörülményei nem biztos, 
hogy azt  igazolják, hogy annyira kevés nyugdíjat kap,  nem lehet belelátni senki 
jövedelmébe. Kb. 100 család nem kapott csomagot, ebbıl kb. 10-15 család lehet, hogy 
rászorult lett volna még. Ezt alaposan körbejárják majd a jövıben.  

 
- Szijártó Józsefné: Sajnos volt olyan család ahol 3 csomagot is kaptak. Sok 

nyugdíjasnak kevés a nyugdíja, állítólag olyanok is kaptak, akiknek 100 e Ft-os 
nyugdíja van, és ezért éppen tavaly nem tudott üdülési csekket igényelni. Alanyi jogot 
hol és ki  húzta meg?  

 
- Gobányi Sándor: ha nem lesz ennek tanulsága, akkor kellemetlen körülmények 

lehetnek. Batéban élı családok helyzetét a  láthatóságig látják,  de igazolható 
jövedelmek, helyszíni tanulmányozás kellene a tárgyilagos megítéléshez.  

 
- Fonai Jenı: ki ennek a felelıse vajon? Szerinte itt rendet kellene tenni. Nehéz 

eldönteni kívülrıl, hogy ki a  rászoruló, és ki nem? Javasolja, hogy ilyen a jövıben ne 
történjen meg, úgy gondolja, hogy szélesebb körben kell konzultálni ez ügyben.  

 
- Zsalakó Ernı- polgármester a vitát lezárja.  
 
 
2. Köztemetırıl készült tervrıl 

Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
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- Zsalakó Ernı- polgármester : Elkészült a tervezet, a kiküldött anyagot még kiegészíti 
parcellák méreteivel. Amit az elmúlt ülésen  beszéltek, ez a terv  arra épül. A 
ravatalozó melletti urnaliget rendben van. A III. parcella a jelenlegi temetkezési hely, 
4 sor van megtelve, van még 7 üres sor. IV. parcella a következı nyitási lehetıség 
lesz. 28 hely üres még, tovább lehet biztosítani a temetkezés rendjét. Kriptasor a 3. 
parcella végéig menne. A meglévı fasor lehetıvé teszi a másik kriptasor megnyitását 
is. Ezt kellene közszemlére bocsátani és ismertetni az állampolgárokkal. Haranggal 
kapcsolatban elmondja, hogy kb. 50 cm-es  kb. 420 e Ft-ba kerülne . Meglévı 
ravatalozó nyitott részének elején kisebb toronyszerkezettel is lehetne ilyet elhelyezni, 
mint egy haranglábra tenni.  

 
- Fonai Jenı: 4 parcellában a rajz alapján van egyes és kettes sír. 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester: A 3. parcellában is kettes sírok , dupla sírok vannak. 4. 

parcellában az egyes van vékonyabban rajzolva , a  vastagabban rajzolt a dupla 
sírhelynek tekintendı. Egyelıre díszsírhelyeket nem jelöltek ki, a hely megmaradt rá, 
de most még nem, a helyet meg kell hagyni ott. Az urnaliget is lehet ott, mert lehet, 
hogy ez elıbb betelik, mint a tervezett.  

 
- Gobányi Sándor: a nyilvántartás rendezıdik, ez szóba került. A nyilvántartás 

folyamatosan készült, ami kötelezettség is. Digitális kezelhetıségre lehet-e számítani? 
A rajzok sokszínősége zavarba ejtı volt, ez véleménye szerint  alkalmatlan a 
kifüggesztésre. A vázlatrajz talán alkalmas. Az egyéb rajzokon lévı új murvás utak 
hol vannak? Urnasírok mögött kellene ezeket talán szerepeltetni. Ravatalozó melletti 
urnafal – útra párhuzamos, útra merıleges is lehetne, ehhez ütemezés kellene talán 
szükség szerint, talán 5 évente. Urnafal elıtt ülıke szerepel a rajzon, ezt támogatni 
tudja. A meglévı 2 oldalas urnafal egyik oldalára akár tavasszal ezt meg lehet oldani. 
Urnaliget rendjéhez parcellák, sorok, szektorok tartoznak. Az urnaliget esetében ezt 
hiányolja, hogy nincs meg. Az úttól befelé megy a temetkezés – szokásjog alapján- 
akkor várhatóan az elıtte lévık sírokra  ráléphetnek? Egyik alternatíva – (jelenleg 
kettı van egymás mellett), szők a hely sajnos. Ezen a terven a nyilvántartás rendjét 
kell szerepeltetni. Díszsírhely dologról: pl. Kaposváron 40 díszsírhely van, ezt félre 
kell tenni most véleménye szerint. Akár kitüntetı címekhez késıbb lehetne ezt adni. 
Hamvak elszórásához liget a korábban tervezett díszsírhelyrészben ápolt területen 
megoldható lenne talán, ez akár egy 30 éves elıregondolást is jelenthet. A Gaál kripta 
sorsát is kezelni kell, meg kívánjuk ırizni, mivel a jelenlegi állapota szégyenletes, a 
családdal ismét fel kell venni a kapcsolatot határidıvel, az illetékes szerveket akár fel 
kellene hívni, hogy mi van benne. Ez sajnos egy balesetveszélyes rom, amire lehet 
hivatkozni. A harangos megoldással egyetértene, a „végsı elszámolásnál az ember ne 
legyen áru” mindenkinek jár ez.   Véglegesíteni javasolja a ravatalozó 
szélmentesítését. 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester: Hétfın várhatóan elkészül. 
 
- Gobányi Sándor: Kérdezi, hogy a javasolt ügyeknek szabnak-e határidıt és mi lesz 

kifüggesztve? A  fontos alapelvek vagy rajzok, és akármennyi pénzt szán erre az 
önkormányzat. A dísznövényeket javasolja haladéktalanul ısszel akár megvalósítani.  

 
- Fonai Jenı: ami itt szerepel, úgy gondolja, hogy azt mindent egyszerre megcsinálni 

hosszú évek munkája lesz, és a pénzügyi lehetıségek függvénye is. Harang, plusz 
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murvás utak, akár több millióba is kerülhet. Ezt fokozatosan is meg lehetne oldani 
akár. Ez ütemezés kérdése lehet.  

 
- Zsalakó Ernı- polgármester : meglévı és folyamatban lévı ügyeket le kellene zárni. 

Záros határidıben kér ajánlatot akár lélekharangról. Növények elıkészítéséhez évek 
kellenek, ide akár kicsiket  is lehet venni. Lezárt temetkezési helyekre a 2. parcella 
közötti útra, kertészek jó növényeket ajánlottak gömb formában, gömb akác, kıris 10 
e Ft darabja kb. Ilyen ütemezés kellene szerinte, hogy folyamatosan meghittebb legyen 
a temetı. Kerítés problémája- kezelhetıvé vált az orgona kivágása miatt. Északi falnál 
is meg kell ezt tenni, ami majd kezelhetıvé válik tarvágás után. Ezt a temetıi tervet 
jobban értelmezhetı formában ki lehet függeszteni, akár gondolatokat is meg lehet 
fogalmazni benne, talán a  Hírhordóban is ismertetni kellene a tervet.  

 
- Fonai Jenı: regiszter kérdése hogyan áll,  neki is kellett egy  sírfelnyitási engedély 

amivel kérték, hogy  hányas parcella, hányas sírhelyben van az elhunyt? 
 

-  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı:A nyilvántartás megvan, gépen. 
 

-  Zsalakó Ernı- polgármester: igazolást ki lehet adni , hogy ki hol van eltemetve, van 
róla megfelelı nyilvántartás.  

 
- Gobányi Sándor: Ez a terv kritizálható.Úgy látja, hogy ellenvélemény nincs arról, amit 
ı mondott. Javasolja, hogy a határozat tervezete akár a hírhordóban nyilvánosságra 
kerülhetne, meg kell rajzolni ezt a tervet rendesen. Naprakésszé kell ezt tenni. Sírhely 
megváltásnál is ilyennek kell lenni. Ezek kényes dolgok sajnos, oda kell rá figyelni. 
Ajánlatait, javaslatait akár leírja, a testület is ehhez hozzászólhat –határozat- tervezet 
lenne ez, utána testületi ülés és döntés lenne róla. 

 
-  Zsalakó Ernı- polgármester: Ezt javasolja elfogadni.  

 
A testület határozathozatal nélkül egyetértett.  

 
 

3. Kaposvári Hulladékgazdálkodási Társulás-díjpolitikáról  
Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester az elmúlt ülésen nem született döntés, most a díjpolitika  
kivonatot mindenki megkapta.  

 
- Gobányi Sándor: Itt is vannak kérdıjelek, például a V. 1.pont szerint ki az  

ingatlantulajdonos? 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester: Az  ingatlantulajdonosok a családok, akik igénybe veszik 
a szolgáltatást, most egyelıre az önkormányzat fizeti a díjat. 

 
-  Gobányi Sándor: Díjképzési hatóság az önkormányzat, beleszólási jogunk van a 

díjképzésbe. Múltkor azért akadt el, mert a  KVG. Rt. többet számlázott, amit elvisz 
azért akadt el a válasz részükrıl, és amit nem visz el, azt miért kell kifizetni, erre nem 
válaszoltak? Ezzel nem ért egyet így, kellene jelezni a  díjmegállapításnál , hogy a 
valós elszállított kuka szállítás alapján fizetik a díjat.  
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-  Zsalakó Ernı-polgármester: akár lehetne a szállított hulladék  súlya alapján is. 

 
-  Gobányi Sándor: sokat fizet az önkormányzat ezért sajnos, javasolja, hogy ezekkel a 

feltételekkel fogadjuk el. Egységes elvek alapján.  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester: sajnos ez mindig felmerül társulási  üléseken is, minden 
ingatlantulajdonos köteles gondoskodni az elszállításról, az önkormányzat köteles 
gondoskodni arról, hogy ezt megszervezze. Sokkal kevesebb az elszállított kuka 
sajnos. Az ingatlanok számát a jegyzı igazolja le, amit csak a jegyzı módosíthat.  Egy 
kukára esı költség kérdések, hogy  hogyan van kiszámítva, ezt a nagy kalapból 
számolják vissza. Kaposváron egy mérleges autó elindult kísérlet jelleggel, akár súly 
alapján is lehet. Nem lehetne akár egységes díj, mivel minden település más távolságra 
van. Egyetért a képviselıvel, hogy ez így nem igazságos sajnos. 

  
- Fonai Jenı: vannak anomáliák, arról, hogy  hogyan ürítik a szemetet. Ha már az 

állampolgár szerzıdne a KVG-vel és ı fizetne, akkor már meggondolná, hogy melyik 
kukát választja és kevesebbet fizethet. 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı a díjképzésbe mindent beleszámol, a központi 

irányítás költségeit is, minden községben jelenleg azonos a díj.  
  

- Gobányi Sándor: Más alternatíva van. Szolgáltatásnak darabszáma van, díjszabó 
megmondhatná, hogy mennyi a nyereség ésszerően?  Ez a közpénzbıl megy. A 
jövıben kérelmezni kell a szempontok figyelembevételét.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester  javasolja kiegészítve azzal, hogy a hulladék 

ingatlantulajdonostól történı elszállítás után fizetendı közszolgáltatási 
díjmegállapítást az önkormányzat a szolgáltató képviselıjével a tényadatok 
figyelembevételével, közösen  egyeztetve, ellenırizve állapítja meg, ezzel bıvülne a 
határozat kivonat. 

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
82/2010./VI.30./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 

- Baté Önkormányzat Képviselı-testülete úgy határozott, hogy a KEOP- 2009-1.1.1 
konstrukciós 2. fordulójára benyújtandó „Kaposmenti Hulladékgazdálkodási Program 
„ címő projekt részeként elkészült megvalósíthatósági tanulmányban, az üzemeltetési 
koncepció alátámasztásához nyújtott, és a tanulmányban feltüntetett 
adatok,információk  a valóságnak megfelelnek, továbbá a bemutatott üzemeltetési 
koncepciót, díjpolitikát, díjképzést, megismertük, kiegészítve azzal, hogy a hulladék 
ingatlantulajdonostól történı elszállítás után fizetendı közszolgáltatási 
díjmegállapítást az önkormányzat a szolgáltató képviselıjével történı -  a tényadatok 
figyelembevételével - , közös  egyeztetéssel, ellenırzéssel állapítja meg,  és annak 
betartását a támogatás visszafizetésének terhe mellett vállaljuk a projekt befejezését 
követı minimum öt évig.  

 
Felelıs: polgármester 
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Határidı. azonnal 
       
 

 
7. Támogatási rendeletrıl 

Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia- körjegyzı 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester: elkészült a Gobányi képviselı úr által benyújtott rendelet-
tervezet átdolgozása, ehhez kéri a véleményét. Reméli, hogy ezzel egy hosszú távú 
rendezése lesz   a helyi civil szervezetek támogatásának.  

 
- Gobányi Sándor: köszöni a kezdeményezést, hogy ez ilyen állapotba került. Kérdése a 

következı az elszámoláshoz eredeti vagy másolattal kell elszámolni, ezt javasolja 
„másolattal”  kiegészíteni a 7. §. (2)bekezdés. 

 
- Bızsöny András: A 7. §. (3) bekezdésben a „Község” elnevezés  legyen-e rajta vagy 

nem az elszámolási dokumentáción? 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı azért maradt ki, hogy ne kelljen annyi szöveget a 
számlákra ráírniuk, de kibıvülhet ezzel.   

 
- Gobányi Sándor : akár lehet egy pecsétet is venni a hivatalnak , és ez lehetne egy 

ellenırzés is. 
 

- Tombor János: Úgy gondolja, hogy ezzel a szabályozással máshonnét, más pályázati 
rendszerbıl   ki lehet szőrni a pályázókat, nem kapnának támogatást más szervtıl.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester  ha a számlára ráírta, hogy elszámolva, akkor azt már 

máshová nem fogja tudni elszámolni. Egy számlát két helyre nem tud elszámolni. 
Naplófıkönyv is akár elfogadható lenne, mert sok helyen nagyon sok számlát kellene 
benyújtani.  A költségvetés elfogadásáig milyen átmeneti rendelkezések vannak, az 
sem tiszta, hogy  mi van akkor, ha  a támogatás megítélése elıtt szüksége van az 
egyesületnek a támogatásra? Akár lehetne, hogy 500 e Ft támogatás felett 
elszámolásnál a  naplófıkönyvet is el lehetne fogadni.  

 
- Gobányi Sándor: Államháztartási törvény mondja ki, hogy mindent számlával kell 

igazolni, vagy a testület által meghatározott módon.  Az elbírálástól elbírálásig tart a 
költségvetési év. Átmeneti a helyzet,  mostani mőködéshez szükséges lóvét 
pótigénylést nyújt be.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  Ha számlát kérnek akkor azt kell becsatolni.  Akár 

november 30-ig pályázhatnának, ezt lehet módosítani, akkor a költségvetéssel 
egyidejőleg lehetne már dönteni.  Költségvetési év január 1-tıl december 31-ig tart. A 
pályázati határidıkben lehet módosítani a tervezetben. Ez a rendelet kizárólag a helyi 
szervezetekre szól, a költségvetési rendeletben még lehet forrást biztosítani más 
szervezeteknek támogatási keretre, amely nem helyi. Rendeletet akkor kell elfogadni, 
ha be is tudja tartani a testület.  

 
- Gobányi Sándor : a költségvetési rendeletben elsıdleges a helyi civil szervezetek 

támogatása. Költségigényét nyújtsa be, ha nem elég , akkor oldja meg.  
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- Tombor János: akkor májusig akár nem kap az egyesület támogatást.  

 
- Gobányi Sándor: ezt lehet módosítani, pótigényt lehet benyújtani akár, ha nem elég az 

egyesület pénze.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı lehetne, hogy a koncepcióig az igényeket 
benyújthatják. Költségvetésben keretet meg lehet fogalmazni, utána következı 
napirendi pontban lehet dönteni a benyújtott igényekrıl is akár.   

 
- Gobányi Sándor: kérdés, hogy mi az elsıdleges, hogy a civil szervezetek igényét 

kielégítsük, vagy tartalékokat képezzünk.  Pályázat benyújtásának feltétele kellene 
lenni az elszámolás, vagy a bírálásig számoljon el, november 30-ig nyújtsa be. 
Közhasznú szervezeteknek közhasznú jelentésben kell dönteni a következı évi 
forrásokról május 31-ig. Jó a körjegyzı asszony felvetése.  

 
- Bızsöny András: nem érti az 5. §. (5) ba)-t, ha nem történt változás az egyesület 

alapszabályában, akkor nem kell benyújtania ismét az alapszabályt?  
 

- Horváth Ernı- CKÖ elnöke: mi van azokkal, akik nem bejegyzett civil szervezetek. Ez 
azt jelent, hogy a szervezeteknek a támogatásra a következı években pályázni kell 
majd, ezt megnehezíti szerinte az egyesületek mőködését.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı a költségvetési rendeletben a nem bejegyeztett 

szerzeteknek továbbra is akár lehet keretet, forrást biztosítani, ahogy eddig is történt, 
eddig is elszámoltak, szerzıdést is készült velük pl. nyugdíjas szervezet. Eddig is 
hasonlóan mőködött, de most részletesebben leszabályozásra kerülne  a támogatás.  

 
- Gobányi Sándor: vannak bejegyzett szervezetek és vannak önszervezıdı csoportok a 

településen.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia- körjegyzı a pályázathoz csatolni kell az alapszabályt, ez van 
a képviselı úr által készített tervezetben is, a be nem jegyzett sajnos ilyet nem tud 
csatolni, ezért zárja ki a rendelet.  

 
- Fonai Jenı: Ez a tervezet egy szigorú korlátok közé szervezi a támogatást. Ha nem 

adott be, nem kap, ha ide megyünk, akkor teljesen le van írva mit kell tenni, itt 
mindent igazolni kell tételesen. Ha elfogyott a keret, akkor nincs több lehetıség 
támogatásra. Lehet, az is, hogy beadja és valamilyen szisztéma szerint ad a testület 
támogatást.  

 
- Bızsöny András: Ha november végéig beadja a kérelmet, akkor ki lehet kalkulálni a 

keretösszeget.  Ez a javaslat jó lesz.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı pl. Kaposváron is többféle támogatási alapot 
hoztak létre, például a nyugdíjas alapnál lehet az, hogy ott csak regisztrálniuk kell, de 
Batéban csak 1 alap van, ezért kell kitalálni, hogy a nem bejegyzett szervezetek 
hogyan kapjanak támogatást, mert ezen tervezet alapján nem igényelhetnek.  
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- Horváth Ernı: Ami eddig volt, az nem jó  , hiszen eddig is tételesen elszámoltak?  
Úgy gondolja, hogy ez a rendszer most sokkal nehezebb lesz  

 
- Zsalakó Ernı - polgármester: önszervezıdı csoportoknak is lehessen pályázni azt 

javasolja.  
 

- Gobányi Sándor: a saját tervezetét, javaslatát visszavonta, egyetértve a jelenlegi 
tervezettel, és ezzel azonosulni tud.  

 
- Bızsöny András: Az elıterjesztı eredetileg hogyan gondolta a nyugdíjas klubot 

támogatni? 
 

- Gobányi Sándor: egységes támogatáson mőködı a támogatási rendszer. Szerinte nincs 
itt semmi kizárás, az önkormányzati feladatok átruházása lehetséges pl. 
közmővelıdési feladatok terén stb.   

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı az önszervezıdı közösségek másik egyesülethez is 

csatlakozhatnának, vagy elindíthatják az önálló bejegyzésüket.  
 

- Szijártó Istvánné: a nyugdíjas klub nem kíván máshová csatlakozni. Mint 
önszervezıdı közösség eddig is elszámolt a kapott támogatással  számlákkal.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester:  ki kellene ezzel egészíteni a tervezetet, hogy esetleg a 

képviselı-testület külön megállapodás alapján e keret terhére támogatási szerzıdést 
köthet önszervezıdı csoportokkal,  Pl . a nyugdíjas klub már 11 éve itt mőködik, már 
bizonyítottak, ha holnap alakult akkor még nem kaphatnak, de legalább 2 éve 
mőködjön ahhoz, hogy támogatást kérhessen.  

 
- Bızsöny András: ezt nem javasolja most beletenni és így átalakítani most a tervezetet.  

 
- Gobányi Sándor: Ekkor mindjárt diszkriminatív lesz. A tervezetet el kell fogadni így, 

ha további önszervezıdık jönnek létre, akkor majd dönt a testület, hogy mi lesz velük.  
Külön elbírálás alapján ítéli meg a testület a nyugdíjas klub helyzetét, támogatását.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: Mivel bizonyítja például a közösség,  hogy hány 

éve mőködik?   Esetleg a rendelet tervezet végére lehetne írni, hogy  felmentést ad a 
képviselı-testület a helyi önszervezıdı közösségeknek arról, hogy az alapszabályukat 
nem kell csatolni, csak taglistát, vagy valamit. Ez sem biztos, hogy megállná a helyét. 
Ezen csoportoknak akár csak regisztrálni kell magukat, de minden egyéb szabály 
vonatkozna rájuk.  

 
- Gobányi Sándor:  Úgy gondolja, hogy  most 12 e forinton vitatkoznak, mivel ennyibe 

kerül egy  szervezet alapítása. A javaslattal nem ért egyet. 
 

- Szijártó Józsefné – a kistérségi egyesületbıl is azért váltak ki, hogy ne kelljen 
bejegyeztetni a nyugdíjas klubot, mert a tagok ezt nem támogatják. Sokba kerül ez, 
nem akarják ezt a nyugdíjasok.  

 
- Bızsöny András- úgy gondolja, hogy a támogatást eddig is megtudták oldani.  
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- Gobányi Sándor: El kell fogadni, hogy ez a rendelet a bejegyzettekre vonatkozik, 
azzal, hogy a  nem bejegyzett, nem szervezett keretek között mőködı szervezeteknek 
külön keretet biztosít, vagy külön szabályozza. Nagy kockázata van ennek a 
felmentésnek, mivel vannak bejegyzett szervezetek, akkor ık is elgondolkodnak azon, 
hogy bejegyezzék-e magukat vagy sem. 

 
- Tombor János. Akár az új testület az elfogadott  rendeletet hatályon kívül  is 

helyezheti.   
 

- Gobányi Sándor: Ebben a rendeletben ezt nem kell megemlíteni, mert ez felmentést ad 
a kötelezettségei alól. A szavai természetesen nem a nyugdíjas klub ellen szólnak.  

 
- Bızsöny András : Az a fontos, hogy a  támogatást megkaphassa, ha bejegyzett, ha 

nem.   
 

- Zsalakó Ernı-polgármester: Lehet azt is tenni, hogy az önszervezıdı csoportok 
támogatásáról a képviselı-testület a költségvetési rendeletében külön keretet biztosít, 
az elszámolás  szabályaira pedig  ezen rendeletben foglaltak az irányadók.   

 
- Gobányi Sándor: Ebben a rendeletben nem javasolja szerepeltetni továbbra sem a 

fentieket.  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester lezárja a vitát és a módosító javaslatokat felteszi 
szavazásra:  

 
1. Aki a 7. §. (2) bekezdésében a számla másolatok kiegészítésével egyetért az 

szavazzon. 
 

Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal a rendelet-módosítási 
javaslatot elfogadta.  

 
2. Aki egyetért azzal, hogy a pályázatokat november 30-ig kell benyújtani és az 

elbírálásra a költségvetési rendelet elfogadásával egyidejőleg kerül sor, az 
szavazzon.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal a rendelet-módosítási 
javaslatot elfogadta.  
 

3.  Aki egyetért azzal, hogy kiegészüljön a rendelet azzal, hogy a helyi  
önszervezıdı csoportok – nyilvántartásba vétellel nem rendelkezık -   
támogatását a képviselı-testület a költségvetési rendeletében megállapított 
szabályok alapján támogathatja.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 3 nem 4 igen szavazattal nem döntött a módosítás 
elfogadásáról, mivel nem volt minısített többségő a döntés.  
 
A polgármester az elfogadott módosításokkal együtt felteszi szavazásra a rendeletet. 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 3 igen 2 nem 2 tartózkodással a rendelet 
elfogadásáról nem hozott minısített többségő döntést, azt nem fogadta el.   
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8. Beiskolázási támogatásokról 

Elıadó: Zsalakó Ernı- polgármester 
 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester a tavalyihoz képest 1000 Ft-os emelést javasol  

megállapítani.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 7 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  

 
 83/2010./VI.30./ sz. Baté Önkormányzat kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a következık szerint állapít meg beiskolázási 
támogatást a batéi állandó lakosú gyermekek részére: 
 
- óvodás gyermekek .                                                              3.000,-Ft 
- általános iskolai tanulók:                                                    5.000,-Ft 
- középiskolai tanulók:                                                          5.500,-Ft 
- fıiskolai, illetve egyetemi hallgatók –nappali tagozaton: 6.000,-Ft.  
 
A támogatás kifizetésére – a közép és felsıfokú oktatásban iskolalátogatási bizonyítvány 
bemutatása ellenében kerül sor – augusztus hónapban.  
 
Határidı: 2010.08.31. 
Felelıs: polgármester 

 
 

A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkáját. 
 

K.m.f. 
 
Zsalakó Ernı                                                                                    Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester                                                                                                körjegyzı 
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